
1. Το σύμφωνο « σ » μπροστά από τον φθόγγο « μπ » 

προφέρεται πάντα /z/.
Κι αυτό είτε είναι στην αρχή μιας λέξης είτε στη μέση.

σμπαράλια  /zba'rAlja/
ροσμπίφ  /rOz'bif/

2. Το τελικό « ς », πριν από λέξη που αρχίζει με τα σύμφωνα « μπ », 

προφέρεται ως εξής:

2α Όταν η επόμενη συλλαβή είναι ανοιχτόφωνη /be/ /bE/ /bi/, 
το τελικό ς προφέρεται /s/. 

τρεις μπεκάτσες /trisbe'kAtses/
της μπέμπας  /tis'bEbas/
τις μπίλιες  /tis'biljes/

2β Όταν η επόμενη συλλαβή περιέχει τα ημικλειστόφωνα φωνήεντα /a/ /O/, 
το τελικό ς προφέρεται /s/. 

τις μπαταρίες  /tisbata'ries/
τρεις μπανάνες  /trisba'nAnes/
τους μπογιατζήδες  /tusbOjA'dzi≤es/

2γ Όταν η επόμενη συλλαβή περιέχει τους κλειστόφωνους φθόγγους /u/ /A/ /o/, 
το τελικό ς προφέρεται /z/. 

τις μπουκιές  /tizbu'kjEs/
τις μπούκλες  /tiz'bukles/
της μπάλας  /tiz'bAlas/
τις μπάμιες  /tiz'bAmies/
τρεις μπότες  /triz'botes/

2δ Όταν το μπ ακολουθείται από το σύμφωνο λ, 

το τελικό ς προφέρεται /z/. 
τρεις μπλούζες  /triz'bluzes/
της μπλόφας  /tiz'blofas/

2ε Όταν το μπ ακολουθείται από το σύμφωνο ρ, 

το τελικό ς προφέρεται /s/. 
τρεις μπράβοι  /tris'brAvi/
τους μπροστινούς  /tusbrosti'nus/


